
Vyjádření v kause místostarostky p. Andrey Sztefkové. 

Případ se týká zadání vyhotovení projektové dokumentace na stavební úpravy ISÚ (integrovaný 

sociální ústav) v Komorní Lhotce. Případ byl vyšetřován PČR pro prověření podezření ze spáchání 

přečinu zjednání výhody při zadání veřejné zakázky, při veřejné soutěži a veřejné dražbě. Výše 

uvedeného přečinu se měla paní místostarostka a ředitelka ISÚ dopustit tím, že v roce 2017 měla 

v úmyslu opatřit neoprávněný prospěch při vypracování projektových dokumentací ke stavební 

zakázce „Stavební úpravy objektu integrovaného sociálního ústavu č.p. 184 - rozšíření ubytovacích 

kapacit“ a v roce 2018 u zakázky „Nástavba s přístavbou k objektu Integrovaného sociálního ústavu 

č.p.184 – vznik volnočasových a sociálně terapeutických dílen“ vyhlášených zadavatelem ISÚ 

Komorní Lhotka č.p. 184. K tomuto jednání mělo dojít tím, že při zadání veřejné zakázky nebyli 

osloveni minimálně tři dodavatelé této služby. Cena první zakázky činila 215 400,- a cena druhé 

287 700 a 275 500,-. Výběrové řízení pro provedení projektové dokumentace bylo realizováno paní 

ředitelkou. Při zadávání veřejné zakázky dle směrnice pro zadání zakázky malého rozsahu nebyla 

splněna podmínka oslovení minimálně tří dodavatelů pro dodávku této služby.  

Nejsou mi dodnes známy závěry šetření PČR, jakých výsledků bylo dosaženo. Víme jen, že veškerá 

dokumentace týkající se těchto projektu nám byla navrácena zpět. Rovněž tak všechny ostatní věci 

jako notebooky a mobilní telefony (pokud by byly předmětem trestného činu zřejmě by navráceny 

nebyly – propadnutí věci). Jako zřizovateli ISÚ Komorní Lhotka p.o. mi rovněž nepřišlo žádné 

vyjádření ani stanovisko soudu o tom, že by ředitelka ISÚ ztratila předpoklady pro výkon svých funkcí 

nebo, že by ji byl udělen zákaz činnosti. Peněžitý trest, který je zmiňován jak v médiích, tak v tisku, 

ztrátu bezúhonnosti z pohledu práva zřejmě nenaplňuje. Podle mého názoru, pokud se jedná o peněžitý 

trest, zřejmě přečiny nebyly takového charakteru, který by znamenaly podmíněný trest nebo dokonce 

trest odnětí svobody. Mohu se jen domnívat, zda paní ředitelka, která mimochodem ještě v těchto 

letech místostarostkou nebyla, měla dostatek povědomí o tom, jakým způsobem zadávání veřejných 

zakázek funguje. To by ostatně nasvědčovalo onomu doznání viny a trestu, ale neznalost v tomto 

případě neomlouvá.  

V médiích se objevila rovněž informace o tom, že obec jako zřizovatel bude vracet poskytnutou 

dotaci. Zde je nutno uvést, že obec ani ISÚ pro tyto projekty žádnou dotaci neobdržela, tudíž není co 

vracet. Na tyto projekty je patřičně schválený úvěr, který splácí ISÚ z vlastních prostředků. Nutno 

rovněž dodat, že realizací těchto projektů došlo ke značnému zhodnocení majetku obce a zároveň 

zkvalitnění služeb ISÚ.  

Pokud je v médiích zmiňováno přijetí úplatku ve výši 100 000,-, proč je potom součástí trestu  (rovněž 

uváděno medii) částka 80 000,- která je obvykle rovna výši přečinu. Podle mých informací tato částka 

nebyla použita pro osobní potřeby paní místostarostky, nýbrž byla využívána pro potřeby klientů a 

zaměstnanců ISÚ. Klienti ISÚ jsou občany Komorní Lhotky, stejně tak, jako kdokoliv z nás a 

zasluhuji si stejnou péči a pozornost. Navíc tato částka byla stržena podle některých médií z účtu paní 

ředitelky to znamená, že pomyslný prospěch byl odebrán zpět a propadl státu. ISÚ ani obci nevznikla 

tímto jednáním žádná škoda na majetku ani na financích, jedině snad na dobré pověsti. 

Pokud si dovolím zmínit některé projekty, které měla paní místostarostka na svých bedrech musím 

především uvést rekonstrukci a přístavbu mateřské školky, na kterou jsme mimochodem taky dotaci 

původně neměli a jenom díky vytrvalosti a urputnosti paní místostarostky jsme zpětně dotaci obdrželi 

ve výši 18 000 000,- (celkové náklady cca 24 000 000,-) Kdyby dotace nebyla musel by financování 

pokrýt úvěr, který již byl schválen, ale nakonec čerpán není. Rovněž projekt nebyl nijak dokonalý, a 

tak bylo třeba hodně času strávit jednáním s KHS, s památkáři kvůli střešní krytině atd. 

Samotný ISÚ pod jejím vedením prosperuje, všem klientům je věnována nadstandartní péče. Vždyť 

kde je takový ústav, kde se klienti dostanou k moři nebo na různé výlety. Mezi zaměstnanci byste 

určitě jen sporadicky našli někoho, kdo by byl nespokojen. Samozřejmě v dnešní Covidové době jsou 



pracovní podmínky složitější než v běžném životě a jsou přinejmenším nepříjemné. Zvýšené nároky 

na hygienu, nepovolené návštěvy, provádění testů, zásobování, práce z domova a realizace různých 

vládních a hygienických opatření pozdě do noci, to je současná náplň paní ředitelky. Úsilí, které ISÚ 

věnuje se promítá i do počtu nakažených v tomto zařízení, který je ve srovnání s okolními sociálními 

ústavy neporovnatelné. Hospodaření ISÚ je pod dohledem krajského úřadu čili každoročně podléhá 

auditu, který kontroluje jeho hospodaření. Kromě této kontroly probíhá každoročně i kontrola z obce 

na hospodaření ústavu, které provádí nezávislý renomovaný auditor. V letošním roce cca přede dvěma 

měsíci takový dvoudenní audit proběhl a prověřil hospodaření i projekty, které původně ani neměly 

být předmětem auditu. Ve výsledku audit neshledal žádné nedostatky a navrhl jen drobná doporučení, 

která se ani v konečném zápisu neobjevila.   

Pokud právní analýza nepotvrdí zákonnou překážku v pracovní činnosti paní ředitelky a 

místostarostky, nevidím důvod vzhledem k jejím dosavadním zásluhám v rozvoji obce a ISÚ k jejímu 

odvolání. Tedy odvolání z pozice místostarostky je čistě v rukou zastupitelů.  

Mrzí mě, že jsou lidé, kteří ve své pomstychtivosti a nenávisti jsou schopni zajít tak daleko s výpady a 

odsuzováním lidí, kteří za něco stojí. Je s podivem jak lidem i ze zdánlivě vzdálených měst leží na 

srdci blaho Komorní Lhotky, že jsou schopni podat trestní oznámení na mafiánské způsoby vedení 

naší vesnice. Jako kdyby jejich město nemělo svých problémů dost. Praktiky, jaké se v naší obci 

objevují ve spojitosti s přibývajícím počtem obyvatel jsou neuvěřitelné. Byli jsme v minulosti 

spokojenou vesnicí, ale nakonec vesnice je taková, jací v ní žijí lidé.              

 

 

 

 

 Sztefek Ivo  


